
  
 

ZÁPIS  
Z USTAVUJÍCÍHO ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 

MRAČ 
konaného dne 24. 10. 2022 

 
Přítomni: František Zvolský, Pavel Škvor, Mgr. Jiří Frantl, Eva Krčilová, Tomáš Kuchta, Jaroslav platil, Bc. 
Eliška Bártová, Bc. Nikola Kozáková, Mgr. Pavlína Žáková Ph.D., Jan Stegura, Mgr. Kateřina Fumferová 

Omluveni:  0 
Neomluveni: 0  
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
 
Dosavadní starosta František Zvolský přivítal všechny zastupitele a občany a zahájil ustavující zasedání 
nově zvoleného zastupitelstva obce pro volební období 2022 - 2026. 
 
Starosta přítomným vysvětlil, že ustavující zasedání bylo svoláno sedm dní před jeho konáním. Informace     
o konání ustavujícího zasedání byla zveřejněna na úřední desce Obecního úřadu. Současně byla informace 
zveřejněna způsobem umožňující dálkový přístup k elektronické úřední desce. Ustavující zasedání bylo 
řádně svoláno v souladu s § 91 odst. 1 a § 93 odst. 2 zákona o obcích.  
Dále starosta sdělil, že ustavujícímu zasedání předsedá zpravidla dosavadní starosta, případně nejstarší 
člen zastupitelstva obce, do doby než je zvolen nový starosta nebo místostarosta.  
 
ZPRÁVA O ZVOLENÍ ČLENŮ ZASTUPITELSTVA OBCE MRAČ 

Předsedající přečetl jména členů zastupitelstva obce, kteří získali mandát ve volbách do zastupitelstev obcí 
konaných dne 23. a 24. září 2022, a to: 
za volební stranu č. 1 - Starostové a nezávislí: Mgr. Pavlína Žáková a Jan Stegura 
za volební stranu č. 2 - Sdružení nestraníků Mrač: Mgr. Jiří Frantl, Pavel Škvor, František Zvolský, Bc. Eliška 
Bártová,  Bc. Nikola Kozáková, Tomáš Kuchta, Eva Krčilová a Jaroslav Platil  
Za volební stranu č. 3 – Občané pro Mrač: Mgr. Kateřina Fumferová  
Všichni uvedení členové zastupitelstva obdrželi od registračního úřadu osvědčení o zvolení. 
 
SLOŽENÍ SLIBU ČLENY ZASTUPITELSTVA 

Předsedající přítomné seznámil, že dalším krokem je složení slibu členů zastupitelstva obce a upozornil, že 
odmítnutí složit slib nebo složení slibu s výhradou má za následek zánik mandátu. Následně přečetl slib: 
 
„Slibuji věrnost České republice. Slibuji na svou čest a svědomí, že svoji funkci budu vykonávat svědomitě,    
v zájmu obce Mrač a jejích občanů a řídit se Ústavou a zákony České republiky.“  
 
Předsedající vyzval přítomné členy zastupitelstva ke složení slibu pronesením slova „slibuji“ a podpisem na 
listinu prokazující složení slibu. K tomuto kroku vyzval postupně jednotlivé členy zastupitelstva. 
Předsedající sdělil, že žádný člen zastupitelstva neodmítl složit slib ani nesložil slib s výhradou. 
Na zasedání bylo přítomno všech 11 členů, zastupitelstvo bylo usnášeníschopné. 
Dále předsedající přistoupil k projednání programu zasedání a navrhl ke schválení následující program 
ustavujícího zasedání zastupitelstva obce. Současně upozornil, že je ze zasedání pořizován audiozáznam. 
 
 
 
 
 



NAVRŽENÝ PROGRAM ZASEDÁNÍ 

1. Určení ověřovatelů a zapisovatele zápisu 
2. Návrh na schválení jednacího řádu ZO 
3. Určení způsobu výkonu funkce starosty a místostarosty 
4. Určení způsobu volby starosty a místostarosty 
5. Volba starosty 
6. Volba místostarosty 
7. Zřízení výborů 
8. Volba Finančního výboru zastupitelstva obce 
9. Volba Kontrolního výboru zastupitelstva obce 
10. Zřízení komisí 
11. Návrh na výši odměn za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva obce 
12. Různé 
13. Závěr 
 
1. Předsedající se po přednesení návrhu programu 1. zasedání ZO zeptal, zda má někdo jiný návrh nebo 
zda chce program doplnit. 
 
Předsedající navrhl doplnění programu o bod:  
12. Jmenování zástupců do výboru svazku obcí CHOPOS.  
Nikdo další nenavrhl doplnění programu, proto starosta přistoupil k hlasování o doplněném programu. 

11 hlasů pro. Návrh byl přijat. 
Nikdo další nenavrhl doplnění programu, a proto starosta přistoupil k hlasování o celém programu. 

11 hlasů pro 
Návrh byl přijat. Program 1. zasedání ZO byl schválen. 
 
 
2. URČENÍ OVĚŘOVATELŮ A ZAPISOVATELE ZÁPISU 

Předsedající navrhl ověřovatele zápisu Elišku Bártovou a Evu Krčilovou a zapisovatelku Šárku Zvolskou. 
A sdělil, že ověřovatelé a zapisovatel zápisu jsou voleni na celé volební období, v případě jejich 
nepřítomnosti na zasedání bude určen náhradník. 
Poté se zeptal, zda má někdo jiný návrh.  

Zastupitel Stegura navrhl jako zapisovatele pana Přemysla Žáka. 
Předsedající přistoupil k hlasování o návrhu zastupitele Stegury, že zapisovatele bude vykonávat pan Žák 

3 pro (Žáková, Stegura, Fumferová), 8 zdržel se.  Návrh nebyl přijat. 

Následně zastupitel Stegura navrhl jako ověřovatele zápisu pana Přemysla Žáka. Předsedající přistoupil k 
hlasování o jeho návrhu. 

3 pro (Žáková, Stegura, Fumferová), 3 proti (Zvolský, Škvor, Frantl), 5 zdržel se.  Návrh nebyl přijat. 
 
Jelikož návrhy zastupitele Stegury nebyly schváleny, přečetl předsedající návrh usnesení a nechal hlasovat 
o předneseném návrhu. 

8 hlasů pro,  3 proti (Žáková, Stegura, Fumferová). Návrh byl schválen 

Usnesení č. 1-1/2022 Zastupitelstvo obce schvaluje určení ověřovatelů zápisů ze zasedání zastupitelstva 
pro volební období roku 2022-2026 Elišku Bártovou a Evu Krčilovou a zapisovatelku Šárku Zvolskou 

 

3. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ JEDNACÍHO ŘÁDU 

Předsedající sdělil, že Jednací řád byl zveřejněn a rozeslán všem zastupitelům k seznámení.  
Zeptal se, zda se chce někdo ze zastupitelů vyjádřit? 
Zastupitelka Žáková – navrhla vyčištění jednacího řádu, odstranění nelogičnosti, aby byl dobře. Navrhla, že 
se může o to sama pokusit nebo navrhla zastupitelku Fumferovou 
Zastupitelka Fumferová – nejde o zásadní změny, ale o zjednodušení, aby byl pochopitelný pro všechny 
občany 



Starosta – navrhl schválení Jednacího řádu a na dalším zasedání projednání případných úprav 
Zastupitelka Žáková - sdělila konkrétní dvě připomínky týkající se podání námitek k zápisu a lhůty k zasílání 
podkladů a materiálů zastupitelům pro zasedání zastupitelstva  
Starosta – lhůta k zasílání podkladů je stanovena nejpozději 4 dny před zasedáním z důvodu, že někdy 
starosta obdrží podklady na poslední chvíli. Jinak bude snaha zasílat podklady jako doposud, 7 dní před 
zasedáním. 
Zastupitelka Žáková – vznesla požadavek na zasílání zápisů v elektronické podobě zastupitelům 

Nikdo další se nepřihlásil, proto předsedající přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

8 hlasů pro, 1 proti (Stegura), 2 zdržel se (Žáková, Fumferová). Návrh byl schválen 

Usnesení č. 2-1/2022  
Zastupitelstvo obce  
- schvaluje jednací řád zastupitelstva obce pro volební období 2022-2026, 
- ruší (revokuje) usnesení č. 2-2/2018 z 19. 11. 2018 
 

4. URČENÍ ZPŮSOBU VÝKONU FUNKCE STAROSTY A MÍSTOSTAROSTY  

Předsedající navrhl způsob výkonu funkce starosty pro příští volební období, jak bylo prováděno doposud 
tzn., že starosta bude pro výkon funkce uvolněný, dále bude volen jeden místostarosta, který bude pro výkon 
funkce neuvolněný. 
Zeptal se, zda chce někdo sdělit své stanovisko. Žádné stanovisko sděleno nebylo, proto přečetl návrh 
usnesení a přistoupil k hlasování. 

11 hlasů pro Návrh byl schválen 

Usnesení č. 3-1/2022 Zastupitelstvo obce Mrač v souladu s § 84 odst. 2 písm. k) zákona o obcích určuje, že 
pro výkon funkce starosty obce bude člen zastupitelstva dlouhodobě uvolněn. 

 
5. URČENÍ ZPŮSOBU VOLBY STAROSTY A MÍSTOSTAROSTY 

Předsedající vysvětlil, že nestanoví-li zastupitelstvo jinak, probíhá volba starosty a místostarosty veřejně 
hlasováním. Změna způsobu hlasování musí navržena a následně zastupitelstvem schválena. 
Předsedající se zeptal, zda chce někdo sdělit své stanovisko.  
Jelikož nebyl navržen způsob tajné volby, přistoupil předsedající k dalšímu bodu. 
 
5. VOLBA STAROSTY 

Předsedající vysvětlil, že před hlasováním mohou zastupitelé sdělit své stanovisko. 

Zastupitel Mgr. Frantl za Sdružení nestraníků Mrač sdělil, že starosta i místostarosta minulého volebního 
období toho udělali pro Mrač dost a že by byl rád, kdyby takto pokračovali i nadále, a proto navrhl, aby           
v následujícím volebním období pokračoval ve funkci starosty obce František Zvolský a ve funkci 
místostarosty Pavel Škvor 
Nikdo další nesdělil své stanovisko. Předsedající proto přistoupil k hlasování o návrhu. 

8 hlasů pro, 3 zdržel se (Žáková, Stegura, Fumferová). Návrh byl schválen 

Usnesení č. 4-1/2022 Starostou obce byl zvolen FRANTIŠEK ZVOLSKÝ. 

Ve vedení schůze dále pokračoval zvolený starosta. 

 
6. VOLBA MÍSTOSTAROSTY  

Starosta za Sdružení nestraníků Mrač navrhl, aby funkci místostarosty vykonával Pavel Škvor. Zeptal se, zda 
se k návrhu chce někdo vyjádřit. 

Zastupitelka Fumferová – vyjádřila svůj nesouhlas s návrhem, funkce místostarosty je funkce reprezentativní 
a neměl by ji vykonávat člověk, který není schopen jednat s lidmi slušně. Navrhla na místostarostu 
zastupitele J. Frantla, který získal nejvíce hlasů. 
 
Starosta přistoupil k hlasování o prvním návrhu. 

7 hlasů pro, 2 proti (Žáková, Fumferová), 2 zdržel se (Škvor, Stegura). Návrh byl schválen 



Usnesení č. 5-1/2022 Místostarostou obce byl zvolen PAVEL ŠKVOR. 
 
Starosta poblahopřál nově zvolenému místostarostovi. 

 
7. ZŘÍZENÍ FINANČNÍHO A KONTROLNÍHO VÝBORU 

Starosta vysvětlil, že nově ustavené zastupitelstvo obce má povinnost zřídit finanční a kontrolní výbor. Počet 
členů výboru musí být lichý a musí mít nejméně tři členy. Členy výboru mohou být členové zastupitelstva        
i jiné osoby, předsedou výboru může být jen člen zastupitelstva. Členem kontrolního nebo finančního výboru 
nemůže být starosta, místostarosta ani osoby zabezpečující rozpočtové a účetní práce pro obec. 

Starosta navrhl, aby zastupitelstvo zřídilo tříčlenný finanční výbor a kontrolní výbor a zeptal se, zda má 
někdo jiný návrh. Nikdo další se nepřihlásil, proto přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

11 hlasů pro. Návrh byl schválen 

Usnesení č. 6-1/2022 

Zastupitelstvo obce zřizuje finanční výbor a kontrolní výbor. Oba výbory budou tříčlenné 
 
 
8. VOLBA PŘEDSEDY A ČLENŮ FINANČNÍHO VÝBORU 

Starosta navrhl na předsedkyni finančního výboru Evu Krčilovou a členy Nikolu Kozákovou a Danu Jůzovou. 

Starosta se zeptal, zda má někdo jiný návrh. 
Zastupitel Stegura navrhl na předsedkyni finančního výboru zastupitelku Žákovou, vzhledem k tomu, že má 
zkušenosti z minulého volebního období a aby byl ve výboru někdo „z opozice“. Má na to zkušenosti              
i vzdělání. 
Jelikož neměl již nikdo další návrh, přistoupil starosta k hlasování o prvním návrhu. 
 

8 hlasů pro, 3 proti (Žáková, Fumferová, Stegura). Návrh byl schválen 

Usnesení č. 7-1/2022 

Zastupitelstvo obce volí předsedkyni finančního výboru Evu Krčilovou a členky finančního výboru Nikolu 
Kozákovou a Danu Jůzovou. 
 
 
9. VOLBA PŘEDSEDY A ČLENŮ KONTROLNÍHO VÝBORU 

Starosta navrhl na předsedkyni kontrolního výboru Elišku Bártovou a členy kontrolního výboru Tomáše 
Kuchtu a Jaroslava Platila. 

Starosta se zeptal, zda má někdo jiný návrh. 

Zastupitelka Žáková – nepřijde ji strategické, když je vylučují z výborů, ale je to na rozhodnutí zastupitelstva 
a navrhla za předsedu kontrolního výboru zastupitele Steguru, z důvodu, že jako jediný má zkušenosti 
z kontrolního výboru již z minulého volebního období. A druhý důvod uvedla, že praxí v zastupitelských 
úřadech je, aby předsedou kontrolního výboru byl člověk z té „nevládní strany“. 
Nikdo další se nepřihlásil, proto starosta přistoupil k hlasování o prvním návrhu. 

8 hlasů pro, 3 proti (Žáková, Fumferová, Stegura). Návrh byl schválen 

Usnesení č. 8-1/2022 

Zastupitelstvo obce volí předsedkyni kontrolního výboru Elišku Bártovou a členy kontrolního výboru Tomáše 
Kuchtu a Jaroslava Platila. 
 
10. INFORMACE O ZŘÍZENÍ KOMISÍ 

Starosta sdělil, že může v naší obci dále zřídit komise. V souladu se zákonem o obcích proto zřizuji pro 
následující volební období tyto komise. 

Komisi krizového řízení ve složení: František Zvolský a Pavel Škvor. 

Stavební komisi ve složení Předsedkyně: Šárka Zvolská, členové Eliška Bártová a Radim Bejlek. 



Kulturní komisi ve složení: Předsedkyně Martina Poupětová, členové Jolana Škvorová, Tomáš Kuchta a 
Dana Jůzová. 
 
Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit. 
Zastupitel Stegura navrhl do stavební komise pana Tomáše Pechmana, vzhledem k jeho povolání. Je to 
architekt. Má přehled o stavebních věcech. 
Dále zastupitel Stegura navrhl do kulturní komise paní Markétu Lukáčovou, má praxi v pořádání kulturních 
akcí. 
Starosta – nesouhlasí s názory pana Pechmana. Starosta si komise zřizuje sám a nehlasuje se o nich. 
Pan Pechman – potvrdil, že nesouhlasí s názory starosty 
Zastupitelka Fumferová – komise nejsou od toho, aby se starostou souhlasily 
Zastupitelka Žáková – demokracie je diskuzí, pan Pechman má ze všech navržených lidí nejvyšší vzdělání 
pro práci ve stavební komisi, zdůraznila, že 34% občanů hlasovalo pro tři zastupitele a mělo zájem, aby se 
účastnili řízení obce  
Starosta – k demokracii - kdyby každý kandidoval sám za sebe, nebo by volební zákon byl obdobný jako pro 
volby do parlamentu, tak by v zastupitelstvu bylo 11 zastupitelů s největším počtem hlasů. Komise jsou 
poradním orgánem starosty   
Dále byly vzneseny dotazy na odbornost členů stavební komise. 
Starosta sdělil, že si vybral do stavební komise lidi, kteří pracují ve stavebnictví 
 
Starosta zřídil tyto komise a následně přítomné seznámil s usnesením. 

Komisi krizového řízení ve složení: František Zvolský a Pavel Škvor. 

Stavební komisi ve složení Předsedkyně: Šárka Zvolská, členové Eliška Bártová a Radim Bejlek. 

Kulturní komisi ve složení: Předsedkyně Martina Poupětová, členové Jolana Škvorová, Tomáš Kuchta          
a Dana Jůzová. 
 

Zastupitelstvo obce bere na vědomí zřízení Komise krizového řízení, Stavební komise   
a Kulturní komise.    

 
11. VÝŠE ODMĚN ZA VÝKON FUNKCE NEUVOLNĚNÝCH ČLENŮ ZASTUPITELSTVA OBCE 

Starosta vysvětlil, že v souladu s nařízením vlády o odměnách členům zastupitelstev navrhuje odměny za 
výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva obce v této výši: 

Odměna za funkci místostarosty obce je navržena ve výši 10.000,- Kč. 

Za funkci předsedů výborů a komisí 1800,- Kč. Odměna za výkon funkce člena výboru nebo komise, který je 
členem zastupitelstva 1450,- Kč. Odměna za výkon funkce zastupitele 1000,- Kč. A odměna za výkon funkce 
člena komise, který není zastupitelem 800,- Kč. V případě kumulace funkcí bude vyplácena odměna za 
jednu funkci s nejvyšší odměnou. 

Odměna za funkci předsedy a členů komise krizového řízení bude případně vyplácena v době její činnosti.  

Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit. 

Zastupitel Stegura – částky jsou měsíční, ročně to dělá nějakou částku, předpokládá, že budou členové 
výborů a komisí pracovat s větší intenzitou než to bylo v minulém volebním období, že budou obec 
reprezentovat a budou jí přinášet prospěch 

Nikdo další se nevyjádřil, proto starosta přečetl návrh usnesení a přistoupil k hlasování. 

8 hlasů pro, 3 zdržel se (Žáková, Fumferová, Stegura). Návrh byl schválen 

Usnesení č. 9-1/2022 

Zastupitelstvo obce stanovuje odměny za výkon funkcí neuvolněných členů zastupitelstva dle podaného 
návrhu. Odměny budou vypláceny měsíčně s účinností od 1. listopadu 2022. 

 
12. JMENOVÁNÍ ZÁSTUPCŮ DO VÝBORU SVAZKU OBCÍ CHOPOS 

Starosta navrhl jmenovat a schválit zástupce obce do výboru svazku obcí CHOPOS. Ve výboru svazku 
zastupuje obec starosta a místostarosta. V CHOPOSU je zvyklostí, že je delegován ještě další člen 



zastupitelstva, který může obec zastupovat ve výboru a v případě potřeby jeden druhého zastoupit. Proto 
navrhl, aby do výboru svazku, jako další člen zastupitelstva byla delegována Nikola Kozáková. 

8 hlasů pro, 3 zdržel se (Žáková, Fumferová, Stegura). Návrh byl schválen 

Usnesení č. 10-1/2022 
Zastupitelstvo obce schvaluje zástupce obce do výboru Dobrovolného svazku obcí CHOPOS Františka 
Zvolského, Pavla Škvora a Nikolu Kozákovou. 
 
13. RŮZNÉ 
Zastupitelka Fumferová – navrhla, aby před příštími volbami starosta stanovil výlepové plochy pro 
předvolební kampaň dle volebního zákona 
Starosta – bude to za úplatu, a vyzval zastupitelku, aby navrhla výlepové plochy 
Zastupitelka Fumferová – navrhla všechny výlepové plochy, které se používají 
Starosta – bude to řešit před volbami 
Zastupitelka Žáková – navrhla pro lepší komunikaci a přenos jiné uspořádání stolů, např. do písmene U 
Starosta – bude se o tom bavit, až bude konec covidu 
Zastupitel Stegura – jak to vypadá s reklamací prací na nově vyasfaltovaných komunikacích. A jaká částka 
byla uhrazena? 
Starosta -  nedodělky budou odstraněny, zatím nebylo zaplaceno 
 
Dále bylo opětovně diskutováno o kvalitě provedené práce, o zaasfaltování výkopů po kanalizačních 
přípojkách,     o opravě cesty v aleji do Hlin. 
 

14. ZÁVĚR 

Starosta poděkoval za důvěru všem voličům a zastupitelům a také všem za účast a ve 20:31 hodin ukončil 
ustavující zasedání Zastupitelstva obce Mrač.               
Příští zasedání v letošním roce je plánováno na 12. prosince 2022. 
 
 
 
 
                                                                                                               František Zvolský                                                                                  
                                                                                                                  starosta obce                                                                                    
 
        
 
 
 


